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Обращение к читателям

Dear colleagues and friends!

Here is our third issue of “Pediatric Pharmacology” for this year. It releases when the entire progressive world celebrates 

the 80th anniversary of our great Victory in terrible war that claimed more than 20 million lives of people of all nationalities 

living for decades in peace and friendship on one territory. The key word in this phrase is Victory!

The Victory, after all, was not achieved only on the battlefields, it was brought closer by those who has worked on the 

labor front, who has sewed coats and drove trains, who has carried the wounded from the battlefield, operated and nursed 

them, returned them to duty or helped them to return home with no mercy for themselves. Moreover, those who has saved 

our children health at these difficult years, who has prevented epidemics of infectious diseases and helped to feed, restore 

after long starvation and bullying from invaders, who gas inspired hope, those who sometimes covered small patients with 

their bodies and gave them the last crumbs of their rations... Sure, this is invisible deed that was accomplished by our dear 

colleagues — pediatricians, pediatric nurses and paramedics. Eternal glory to all of them!

And today we must always remain faithful to this memory and not cheat our beloved Pediatrics. We must not give in to 

aggressive drugs advertising that do not have any safety and efficacy evidence, must not allow ourselves to use outdated 

knowledge or unproven skills, not cause unreasonable pain to our children via prescribing unnecessary tests or injections 

where there are oral analogues, and, for sure, we must learn, learn, and learn.

Thus, we have prepared the newest materials in this issue to give you the latest information — many new interesting 

clinical cases of frequent and rare childhood diseases, reviews, and original articles. Moreover, there is also one article in 

memory of pediatrics during the war, as well as material stating that child’s life starts long before his birth. Do not miss the 

resolution of the XXVI Congress and the position paper on hearing.

Dear friends, life is beautiful and amazing, and pediatric community is the most consolidated and friendly! We wish you 

all health and more positive emotions!

Sincerely,

Editor-in-Chief, Member of the RAS, Professor, Honoured Scientist of the Russian Federation, 

Head of the Department of Faculty Pediatrics at the Institute of Maternity and Childhood

of Pirogov Russian National Research Medical University, Head of Pediatrics and Child Health Research

Institute in Petrovsky National Research Centre of Surgery,

WНO consultant, Member of the International Pediatric Association (IPA) Standing Committee Board,

the Past-President of the European Рaediatric Аssociation (EPA/UNEPSA),

Honorary professor of University of Foggia (Italy),

Honorary member of  pediatric department of Royal College of Physicians of Ireland

Leyla Namazova-Baranova

Уважаемые коллеги, дорогие друзья!

Перед вами наш третий в этом году выпуск «Педиатрической фармакологии». Номер выходит 

тогда, когда весь прогрессивный мир празднует 80-летие нашей великой Победы в страшной 

войне, унесшей более 20 миллионов жизней людей всех национальностей, проживающих не одно 

десятилетие на одной территории в мире и дружбе. И ключевое слово в этой фразе — Победа! 

А Победа — она ведь была не только на полях сражений, ее приближали те, кто, не жалея себя, 

работал на трудовом фронте, кто шил шинели и водил поезда, кто выносил раненых с поля боя, их 

оперировал и выхаживал, возвращал в строй или помогал вернуться домой. А еще те, кто все эти 

тяжелые годы защищал здоровье детей страны, кто предотвращал эпидемии инфекций и помогал 

прокормить, восстанавливал после длительного голодания и издевательств оккупантов и внушал 

надежду; те, кто иногда своим телом прикрывал маленьких пациентов и отдавал им последние 

крохи своих пайков… И да, этот незримый подвиг был совершен нашими дорогими коллегами — 

педиатрами и педиатрическими медсестрами, санитарками и фельдшерами. Вечная слава им!

А мы, сегодняшние, должны быть всегда верны этой памяти и не изменять своей любимой Педиатрии. Не поддаваться 

агрессивной рекламе каких-то не имеющих доказательств безопасности и эффективности лекарств, не позволять себе 

использовать устаревшие знания или неотработанные навыки, не причинять детям необоснованной боли, назначая ненуж-

ные анализы или инъекционные препараты там, где есть пероральные аналоги, и учиться, учиться, учиться.

Именно для того, чтобы у вас всегда была самая последняя информация, мы подготовили в этом номере самые свежие 

материалы — много новых интересных клинических случаев частых и редких детских болезней, обзоры и оригинальные 

статьи. И да, есть также статья памяти из истории педиатрии военного времени, а еще материал о том, что жизнь ребенка 

начинается задолго до его рождения. Не пропустите также резолюцию XXVI Конгресса и позиционный документ по слуху. 

Дорогие друзья, жизнь прекрасна и удивительна, а педиатрическое сообщество — самое консолидированное и дружное! 

Здоровья всем и побольше положительных эмоций!

С уважением,

 главный редактор журнала, академик РАН, профессор, заслуженный деятель науки РФ, 

заведующая кафедрой факультетской педиатрии Института материнства и детства

ФГАОУ ВО РНИМУ им. Н.И. Пирогова Минздрава России (Пироговский Университет),

руководитель НИИ педиатрии и охраны здоровья детей

НКЦ №2 ФГБНУ «РНЦХ им. акад. Б.В. Петровского»,

советник ВОЗ, член бюро Исполкома Международной педиатрической ассоциации, 

паст-президент Европейской педиатрической ассоциации (EPA/UNEPSA),

почетный профессор Университета Фоджа (Италия), 

почетный член педиатрического факультета Королевского колледжа терапевтов Ирландии

Лейла Сеймуровна Намазова-Баранова


